
 

503N1028 Notulen ALV 2020 Ivoren Kruis 

 
NOTULEN 

 
voor de algemene ledenvergadering van het Ivoren Kruis 

op woensdag 28 oktober 2020, aanvang 19:00 uur 
 
 
 
Aanwezige leden: zie presentielijst 
 
Aanwezige bestuursleden:  
Onno Hofman (voorzitter) 
Albert Feilzer (secretaris) 
Hans Prakken (penningmeester) 
Thèron Vellema (bestuursadviseur) 
 
Vanuit APPRHBB:  
Connie Brouwer (ambtelijk secretaris; notulen) 
 

1. Opening en Mededelingen 
De vergadering in bijzondere setting wordt geopend. Door COVID-19 zijn we genoodzaakt geweest de  
bespreking van de bestuurlijke zaken eerst uit te stellen (gepland in mei 2020) en nu digitaal uit te 
voeren. Wel stond het financieel jaarverslag zoals wet- en regelgeving vereist voor 1 juli 2020 op de 
Ivoren Kruis website.  
 
Er zijn geen mededelingen.  
 

2. Vaststelling verslag vorige ALV d.d. 23 november 2019 
Er komen tijdens de ALV geen vragen/opmerkingen binnen naar aanleiding van het ALV verslag van 23 
november 2019. Het verslag van 23 november 2019 wordt goedgekeurd met een enkele tekstuele 
aanpassing (tevoren ingediend), met dankzegging aan het secretariaat.  
 

3. Ingekomen stukken 
Er is een afscheidsbrief binnen gekomen van Claartje Berendsen, die na 25 jaar afscheid neemt van het 
Adviescollege. Wegens het bereiken van de pensioengerechtigde leeftijd stopt Claartje begin november 
met haar praktijkwerkzaamheden en daarmee ook met haar werkzaamheden voor het Adviescollege. 
Het Ivoren Kruis bestuur dankt Claartje voor haar grote inzet, betrokkenheid en deskundigheid. Het 
bestuur hoopt binnenkort passend afscheid te nemen van Claartje.    
 
Verder zijn er geen ingekomen stukken voor deze ALV. 
 

4. Jaarverslag 2019 
De voorzitter houdt de jaarrede; zie bijlage 1 voor de uitgeschreven tekst van de jaarrede.   
 
René Gruythuysen voegt toe dat in november een artikel is verschenen in de Dental Tribune, met 
inhoud naar de geest van het Ivoren Kruis. 

   
5. Financiën 

 
5.1 Jaarcijfers 2019 
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De penningmeester licht de cijfers van 2019 toe. In 2019 is er met name gewerkt aan het optimaliseren 
van de logistieke organisatie binnen het Ivoren Kruis. Dit geldt voor het project Hou Je Mond Gezond en 
de folders.   
 
Voor de folders is het Ivoren Kruis overgegaan op printen on demand zodat het Ivoren Kruis geen kosten 
heeft aan voorraadvorming. Daarbij kan de financiële afwikkeling nu direct bij bestelling plaatsvinden, 
zodat er geen bureaumedewerker tussen hoeft te zitten. Verder zijn de folders zijn ge-upgrade en zijn 
de rechten van de folder allemaal bij het Ivoren Kruis komen te liggen.  
Verder was het bestelproces voor de poetspakketten van Hou Je Mond Gezond bijzonder 
arbeidsintensief. De bestelwebsite nu zorgt ervoor dat weinig mankracht nodig is om bestellingen af te 
wikkelen.  
 
Een andere investering die het Ivoren Kruis heeft gedaan, is het vernieuwen van het lesmateriaal voor 
de Gewoon Gaaf opleidingen.  
 
Inkomsten 
Het valt op dat de inkomsten via contributies teruglopen. Dit wordt veroorzaakt door het groter worden 
van de praktijken en doordat er steeds minder individuele leden zijn. De partnerinkomsten lopen de 
laatste jaren terug. In 2018 is een deel van partnerinkomsten (€ 25.000) als bestemmingsreserve 
‘Partners naar 2019’ overgeheveld zodat we in 2019 alsnog ongeveer op het begrote bedrag uitkomen.   
De inkomsten uit folders zijn in 2019 toegenomen; tegelijk waren de uitgaven ook hoger.  
De  inkomsten uit opleidingen (de Gewoon Gaaf cursussen) zijn iets teruggelopen.   
Er zijn wat opbrengsten geweest voor het jaarcongres 2019 omdat er kritisch is gekeken naar de 
aanmeldingen. De inkomsten komen via praktijkleden die meer dan 2 leden afvaardigden.  
 
Lasten 
De kosten van de folders zijn aanmerkelijk hoger, mede door de investering in een nieuwe bestelwebsite  
voor de folders. Er is een nieuwe drukker, oude voorraad is afgeschreven en foldermateriaal ge-update. 
Alle kosten zijn in 1 jaar afgeschreven.  
De kosten voor de ‘Realisatie activiteiten en projecten’ lag lager door de overgang naar de nieuwe  
bestelwebsite. Er zijn minder uren nodig van de bureaumedewerker.  
Bureaukosten/communicatie/wervingskosten zijn flink toegenomen. Dit is vooral te verklaren door de 
aanpassingen van het lesmateriaal van Gewoon Gaaf. Daarentegen zijn de algemene kosten wel wat 
lager.  
  
Het saldo is plus ca. € 9.500 euro. Daarbij komt de bestemmingsreserve van € 25.000 voor de post  
Partners en is een bestemmingsreserve gedaan van € 15.000 voor de nieuwe website. 
 
Balans  
Het eigen vermogen van het Ivoren Kruis is licht toegenomen. Het Ivoren Kruis hoeft zich financieel 
gezien momenteel geen zorgen te maken, al blijft het verstandig een vinger aan de pols te houden.  
 
 

5.2 Décharge bestuur over het in 2019 gevoerde beleid 
Er zijn 21 leden aanwezig, daarvan hebben 20 gestemd waarvan 19 voor/1 tegen het verlenen van 
décharge aan het bestuur over het in 2019 gevoerde beleid. 
 
De gevraagde décharge wordt dan ook door de ALV verleend aan het bestuur. Het bestuur bedankt de 
leden voor het in hen gestelde vertrouwen.  
 

5.3 Begroting 2021 
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2020 
Er zijn nog geen eindcijfers over 2020, wel wat zorgen. Corona leidt tot gederfde inkomsten qua folders 
en opleidingen (door minder grote groepen bij de cursussen Gewoon Gaaf). Anderzijds hoeft het Ivoren 
Kruis minder uit te geven aan het project Hou Je Mond Gezond omdat het poetslessen geven minder 
vaak gebeurt. Hoe het overall uitpakt, is nog te bezien maar de vraag is of de begrote resultaten kunnen 
worden behaald.   
 
2021 
Voor 2021 is gekozen voor opsplitsing van de begroting in een ‘basis’-deel en projectkosten. Onder basis 
vallen bijvoorbeeld de zaken die belangrijk zijn om überhaupt als vereniging te kunnen bestaan, zoals de 
ledenadministratie, de financiële administratie, bestuurskosten. Verder zijn er projecten begroot. 
Nieuwe projecten gaandeweg het jaar zijn mogelijk via een projectmatige aanpak waarbij ieder project 
een eigen saldo heeft. Alleen de saldi staan vermeld in de begroting. Het zal in beginsel nodig zijn om 
een financier te zoeken bij nieuwe projecten.  
Voor 2021 is de verwachting dat de inkomsten uit contributies verder terugkomen. Het heeft de 
aandacht van het bestuur. Het bestuur zal nagaan hoe deze afname te compenseren is. Verwachting is 
dat de partnerinkomsten verder teruglopen ten opzichte van de begroting 2020. Partners investeren 
liever projectgericht.  
Voor het Hou Je Mond Gezond project wordt € 60.000 begroot als saldo. Het bestuur houdt voor een 
bijzonder hoogleraar € 15.000 ter beschikking dat eventueel gebruikt kan worden om wetenschappelijk 
onderzoek te ondersteunen. Ervan uitgaande dat er volgend jaar weer een digitaal congres komt, is de 
post Najaarscongres lager begroot aangezien webinars minder geld kosten.  
Hopelijk kunnen we 2021 afsluiten met een batig saldo van € 3.000 euro. 
 
Voor de nieuwe website is over een periode van 3 jaar € 45.000 gereserveerd. Een van de doelen van de  
website is onder andere verder te bezuinigen op de ledenadministratie en verdere ondersteuning.  
 
De voorgestelde begroting 2021 wordt in stemming gebracht en unaniem akkoord bevonden. 
 

6. Samenstelling bestuur  
Katrina Jerković is aftredend en stelt zich niet verkiesbaar. De voorzitter spreekt een afscheidswoord uit 
en dankt Katrina voor alles wat Katrina heeft gedaan om de inhoud van Gewoon Gaaf verder te 
ontwikkelen. Katrina heeft veel goed werk gedaan en het bestuur is dan ook blij dat Katrina heeft 
aangegeven wel open te blijven staan voor Ivoren Kruis zaken. In ieder geval blijft er via Gezonde 
peutermonden een duidelijke link.   

 
Het bestuur stelt Thèron Vellema voor als nieuw bestuurslid, studentlid. Thèron introduceert zich als  
4e jaars student mondzorgkunde in Utrecht, 26 jaar. Thèron is nieuwsgierig naar gedrag van mensen 
en is een out-of-the-box denker. Thèron was vorig jaar november voor het eerst aanwezig tijdens de 
ALV. Daar hoorde Thèron dat het Ivoren Kruis voor gezonde leefstijl staat en het fijn zou zijn als nieuwe 
leden het Ivoren Kruis zouden weten te vinden. Thèron werd met name enthousiast toen genoemd 
werd dat niet alleen mondzorgprofessionals lid kunnen zijn, maar ook andere zorgprofessionals. Thèron 
werkt naast zijn studie als woonbegeleider en heeft in 2017 de opleiding maatschappelijk werk 
afgerond. Thèron heeft dan ook een goed netwerk in de zorg en komt wekelijks in contact met ‘mensen 
die liever kiezen voor een schone broek dan voor een schone mond’.  
Thèron heeft een interdisciplinaire studentencommissie opgericht gericht op preventie en gezonde 
leefstijl. De studenten zijn gemotiveerd om de Ivoren Kruis boodschap verder te brengen. Er worden nog 
studenten gezocht bij sociale wetenschappen, MBO tandartsassistent en MBO Maatschappelijke zorg. 
Zo kunnen mensen van verschillende opleidingsniveaus met elkaar het gesprek aangaan.  
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Uit de stemming die volgt, blijkt dat 17 leden gestemd hebben. Er is 1 onthouding van stem en 1 stem 
tegen. De overige 15 leden die hebben gestemd, zijn voor benoeming van Thèron als studentlid van het 
betuur. Thèron Vellema is dan ook toegelaten tot het bestuur van het Ivoren Kruis. Het bestuur hoopt 
van harte dat het gedachtengoed van het Ivoren Kruis zich verder zal verspreiden via Thèron en de 
studentencommissie.  
  
Katrina Jerković ondersteunt het toevoegen van een studentlid aan het bestuur en vraagt of het bestuur 
ook het streven heeft een vrouwelijk bestuurslid als algemeen bestuurslid te werven. Het bestuur geeft 
aan daar voorkeur voor te hebben. Wellicht is dat het volgende studentlid in het bestuur, of anders een 
‘gewoon’ lid.  
  

7. Rondvraag via de chat 
Gepland staat een poll over de suikertaks en er zijn enkele vragen gesteld.  
 
Suikertaks 
Het bestuur wil graag weten wat de Ivoren Kruis leden vinden van de suikertaks, moet deze al dan niet 
worden ingevoerd. Negentien mensen hebben gestemd. Tweederde is voor het invoeren van de 
suikertaks (68%; 13 personen), een derde (32%; 6 personen) geeft aan dat het volgens hen geen nut 
heeft.  
Het blijkt vrij gedifferentieerd te liggen, wellicht kunnen we hier volgend jaar verder met elkaar over 
discussiëren. Staatsecretaris Blokhuis heeft aangegeven het niet te gaan invoeren, dus tot maart zal er 
dan ook geen sprake van zijn. In de verkiezingsprogramma’s wordt er nauwelijks iets over gezegd.  
 
Rest rondvraag:  
René Gruythuysen geeft aan dat NZa en zorgverzekeraars nog steeds een financiering in de lucht  
houden die de traditionele benadering bevoordeelt en in strijd is met de aanstaande richtlijn. Hij vraagt 
naar de reactie van het IvK hierover.  
Albert Feilzer antwoordt dat dit precies het onderwerp is van het komende Ivoren Kruis najaarscongres 
dat digitaal wordt gegeven op 14 november. Graag zou Albert zien dat er voor de mondzorg voor de 
jeugd een abonnementstarief komt in plaats van verrekend te krijgen per verrichting. Het Ivoren Kruis 
principe is dat het beter op gezondheid dan op verrichting gebaseerd kan zijn. Het idee van het congres 
is te peilen welke meningen er zijn. Doel is alle beren op de weg te inventariseren van een dergelijk 
systeem (bijvoorbeeld overbehandeling of onderbehandeling). Albert zou dan ook graag het Ivoren Kruis 
antwoord twee weken willen uitstellen. Onno Hofman vult aan dat behalve het congres het Ivoren Kruis 
bestuur overleggen heeft gehad met ZiN. Het Ivoren Kruis gaat hierbij voor gezondheidswinst via 
preventie; de leden worden van harte uitgenodigd om het congres te volgen.  
 
René Gruythuysen vraagt wat er gaat gebeuren met het adviescollege. Komt er een nieuwe voorzitter? 
Wat is het tijdspad?  
Het bestuur antwoordt dat Cor van Loveren nog content is met zijn rol als voorzitter van het 
Adviescollege. Er komt spoedig een voorstel voor twee nieuwe leden. Zoals bij een vorig ALV 
aangegeven, komt er een adviescollege nieuwe stijl. Dit is een kleine vaste kern van mensen en 
daaromheen een meer ‘flexibele schil’ van mensen die deskundig zijn op specifieke onderwerpen 
 
Medio 2021 komt de nieuwe website als het goed is in de lucht. Vanuit het bestuur wordt daar veel 
werk in verzet, samen met deskundigen.   
 

8. Sluiting 
De voorzitter dankt Connie Brouwer, ambtelijk secretaris, en Anouk Aal, communicatiedeskundige, van 
APPR Hét Brancheburo voor al het door hen verzette werk voor het Ivoren Kruis. Ook dankt de 
voorzitter alle leden die met gevraagd en ongevraagd advies zijn gekomen. Tevens de partners – Oral B, 
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Philips, GSK, 3M, Cloetta, KNMT- worden hartelijk bedankt. De voorzitter is verheugd dat de promotie 
campagne van Oral B samen met het Ivoren Kruis andere partners heeft bewogen om ook iets dergelijks 
met het Ivoren Kruis te willen doen.  
 
De vergadering wordt om ongeveer 20.00 uur gesloten.  
  
 


